
štvom, in s predstavniki viničarjev. Edino, kar 
je brez pristanka predstavnikov zainteresiranih 
vinogradnikov samostojno določeno, je triletna 
stalnost, ki Jo po novi uredbi uživajo viničarji. 
Referent banske uprave zastopa stališče, da so 
vse odpovedi viničar jem neveljavne z letošnjim 
odpovednim rokom, ker se poizkusna doba prične 
z objavo uredbe in traja do 31. oktobra 1940, 
odpustiti pa se sme viničar samo po §§ 24 in 
25 uredbe. Banska uprava bo tudi predpisala, 
kako se imajo sestaviti nove službene pogodbe 
za viničarje. 

Stvarna razprava o potrebnih spremembah 
viničarskega reda 

se je vršila dne 18. avgusta v prostorih Zadruž
ne gospodarske banke v Mariboru. Razpravo je 
vodil predsednik Vinarskega društva g. banski 
svetnik Šerbinek, navzoči so pa bili med drugimi 
še: narodna poslanca gg. Marko Kranjc in Jožef 
špindler, profesor Vinarske šole in urednik »Na
ših goric« g. Pečovnik, odvetnika dr. Leskovar 
in dr. Miler, okrajni kmetijski referent Novak, 
predsednik okrajnega kmetijskega odbora Zupa
nič, strokovni tajnik viničarjev Peter Rozman in 
drugi. Narodni poslanec g. Marko Kranjc je ugo
tovil, da je bila deputacija pri g. banu popolno
ma ponesrečena in da nekateri hočejo vso uredbo 
izrabiti le v politične namene. Isto sta ugotovila 
tudi dr. Leskovar in dr. Miler, ki sta naglasila, 
da bo k nekaterim točkam viničarskega reda 
treba samo tolmačenja in le nekatere točke so 
potrebne spremembe. Tolmačiti je n. pr. treba 
mezde in prejemke v naturalijah, spremembe pa 
tu niso potrebne. Pač pa so naj spremeni stal
nost ter oni odstavek: »uredba stopi v ve
ljavo,« to pa z ozirom, ker še niso predpisani 
obrazci za napravo novih pogodb, ki jih uredba 
predvideva. Navzoči so potem prerešetali para
graf za paragrafom in vnašali spremembe. Pri 
§ 2 je g. Zupanič zahteval, da se črta Vinarska 
šola. O tem vprašanju bo najbrž sklicala poseb
no anketo Zveza absolventov kmetijskih šol s 
pomočjo kr. banske uprave in drugih prizadetih, 
da se končno določi tudi položaj absolventov 
kmetijskih šol. Vsi predlogi in spremembe so se 
pisali in bodo po posebnem odposlanstvu, ob, 
stoječem iz predsednika Vinarskega društva g. 
Danskega svetnika Šerbineka, dr. Leskovarja in 
narodnega poslanca g. Marka Kranjca izročeni 
g. banu, ki bo predloge in pripombe tolmačil in 
nekatere trdote omilil. G. ban je za to edini upra
vičen, kajti le on lahko razsodi tako, da bo prav 
za vinogradnike in viničarje. Zato je vsaka dru
ga gonja, ki ima največ politično ozadje, ne
upravičena in ljudstvo samo vznemirja. 

Viničarskodelavski tabor pri Kapeli 
V nedeljo, 13. avgusta, je Strokovna zveza vi

ničarjev imela svoj tabor pri Kapeli. Po poročilu 
»Slovenskega delavca« se viničar3ke uredbe ni 
dotaknil drugi kot zastopnik centrale Zveze zdru
ženih delavcev g. Albin Breznik, ki je med dru
gim dejal: »Slovenskega viničarja v veliki meri 
izkorišča nenasitna in brezobzirna tuja gospoda, 
toda viničar je prišel do nove viničarske uredbe, 
za katero si je pridobil izredne zasluge naš slo
venski ban dr. Marko Natlačen. Z. bojem za vi
ničarsko uredbo pa boj še ni končan; kajti sedaj 
šele pričenja boj za izvajanje uredbe s strani vi
nogradnikov in je zato potrebno, da se viničarji 
kakor en mož strnejo okoli svoje Strokovne zve
ze viničarjev ZZD za zaščito svojih z uredbo 
zajamčenih pravic« Po taboru so viničarji imeli 
srečolov, združen z zabavo v korist viničarske
ga doma. 

Zborovanje viničarjev mariborske okolice 
V nedeljo, dne 20. avgusta, so v dvorani Za

družne gospodarske banke v Mariboru zborovali 
viničarji z mariborske okolice. Zborovanja se je 
udeležilo okoli 500 viničarjev. O viničarskem 
vprašanju in viničarski uredbi je govoril g. Pe
ter Rozman. Ob koncu zborovanja so viničarji 
sprejeli obširno resolucijo, ki so jo odposlali g. 
banu dr. Natlačenu, g. ministru Snoju so pa od» 
poslali udanostno brzojavko. 

Hazpnaifu o fšničarshein 
redu 

Deputacija pri g. banu 
Sklepi zborovanja vinogradnikov na sestanku 

25. julija so bili po posebni deputaoiji, ki jo je 
vodil podpredsednik Kmetijske družbe dr. Stan
ko Kovačič, izročeni pretekli teden g. banu. De
putacija je g. banu obrazložila, v kakšne nepri
like so prišli vinogradniki zaradi te naredbe. G. 
ban je deputacijo napotil na referenta za social
no politiko,ki je po dolgi debati izjavil, da je 
uredba izdana v sporazumu s predstavniki vino
gradnikov, to je s Slovenskim vinarskim dru


